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Zápis z jednání úzkého vedení Českomoravského svazu zemědělských 
podnikatelů konaného dne 22. 03. 2016 v Praze 

 
 

1. Zahájení jednání a kontrola usnesení a úkolů 

Pan předseda Winter zahájil jednání v 10:15. Seznámil přítomné o schůzce, které se účastnil on, pan 

Buchta, pan Novopacký a pan Burkoň na Odborovém svazu pracovníků zemědělství a výživy (Asociace 

svobodných odborů České republiky). Byl zde domluven projekt mezi OSPZV - ASO ČR a ČMSZP. Pro 

Svaz to znamená možnost dalšího financování jeho činnosti.  

2. Informace o činnostech Svazu: 

a. Informace ze schůzky s náměstkem Ing. Jiřím Šírem (Winter + přítomní) 

Pan Winter informoval o schůzce s panem náměstkem Šírem. Za Svaz se schůzky účastnil on, pan 

Buchta, pan Novopacký, pan Burkoň a pan Kratochvíl. Jednalo se o seznamovací schůzku, která byla 

domluvená panem Kratochvílem. Na schůzce bylo domluveno, že se pan Šír zúčastní výjezdního 

zasedání předsednictva Svazu. 

Úkol: Pozvat pana Šíra na jednání předsednictva ČMSZP 

Úkolovaný: předseda a tajemník 

Pan Winter se dále zmínil o zasedání předsednictva Asociace soukromého zemědělství, konaného v 

Ostravě na Stodolní, kterého se účastnil jako přednášející. O tom, že bude přednášet, nebyl zpraven, a 

proto neměl možnost se patřičně přichystat. Přesto tam informoval o vystoupení Svazu z Agrární 

komory z důvodu dlouhotrvající nepodpory, která vyvrcholila návrhem zákona o prodeji zemědělské 

půdy, prosazovaným Agrární komorou ČR. Tato informace měla u členů zasedání pozitivní ohlas.  

Členům úzkého vedení také sdělil své zděšení nad přednášejícím z Asociace podnikatelů a manažerů, 

jehož agresivní přednáška, která byla silně zaměřena proti současnému stavu v zemědělské politice, si 

získala velkou část osazenstva.  

Ptali se ho také na dřívější členy ČMSZP. Negativně se vyjadřovali k čestnému předsedovi Jaroslavu 

Bromovi. Pan Winter se však spíše snažil najít společnou řeč, než aby se negativně vyjadřoval.  
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Byl na něj také vznesen požadavek na podporu při boji ASZ proti podpoře APIC-AK. Slíbil tam, že se 

toto téma prodiskutuje na úzkém vedení. Nechce však spustit další mediální kampaň, která by se 

„strefovala“ do ministra. 

Závěrem pan Winter uvedl, že se tam necítil dobře.  

Dále pana Wintera kontaktoval pan Boleslav, který požadoval společnou schůzku před Kulatým stolem. 

Schůzka byla domluvena. 

Informoval také o domluvené schůzce s panem Pýchou, která má proběhnou 19. dubna 2016 na 

zasedání Českomoravské agrární konfederace. Tuto konfederaci si začal „přivlastňovat“ pan Pýcha. Je 

třeba si ještě na ČMSZP společně s panem Dufkem (ASO ČR) rozmyslet, jak dále postupovat. 

b. Informace z debaty k Potravinové soběstačnosti ČR (Novopacký) 

Pan Novopacký uvedl, že debaty na půdě Poslanecké sněmovny ČR se mezi přednášejícími představili 

Pavel Šrámek, spolumajitel farmy Milknatur, poslanec hnutí ANO; Miroslav Toman, prezident Agrární 

komory ČR; Jiří Šír, náměstek pro řízení Sekce komodit, výzkumu a poradenství, MZE; Josef Stehlík, 

předseda Asociace soukromého zemědělství ČR; Martin Ludvík, předseda Ovocnářské unie České 

republiky, z.s.; Jiří Hrbek, ředitel odboru statistiky zemědělství, lesnictví a životního prostředí ČSÚ. 

Na debatě byli přítomni i členové Svazu (pan Kubala, Bílek, Kratochvíl a pan Burkoň). Z debaty byl 

pořízen zápis, který bude zaslán na členy úzkého vedení. 

Úkol: Zaslat zápis z debaty na téma Potravinová soběstačnost ČR 

Úkolovaný: tajemník 

c. schůzka se zástupci Zemědělského svazu 19. dubna 2016 

Pan Winter informoval, že pan Pýcha pozval na jednání zástupce Svazu na 19. dubna 2016. Tématem 

jednání má být např. společné vyjednávání podmínek KSVS, srovnání pohledů na činnost AK ČR ve 

světle vystoupení Svazu z AK ČR a výměna názorů na současné nastavení SZP a požadavky na úpravu 

některých parametrů/finančních alokací, atd.  
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3. Příprava ke Kulatému stolu pana ministra (Winter, Burkoň) 

Pan Winter uvedl témata, která měla být u Kulatého stolu: 

Témata 

1. Aktuální situace v sektoru mléka a vepřového masa (řešení na národní i evropské úrovni)  
2. Posílení obálky couplovaných plateb na citlivé komodity z 13+2% např. na úroveň 25 %  
3. Pozice ČR ke greeningu (veřejná diskuse EK, postoj ČR k rozšíření EFAs na 7% v roce 2017 atd.)  
4. Ekologické zemědělství (přehodnocení podpory ve smyslu zvýšení potenciální produkce na o.p.)  
5. Kompenzace za sucho 2015  
6. Dopady závazků ke snižování emisí skleníkových plynů na sektor živočišné výroby v ČR  
7. Fond těžko pojistitelných rizik - aktuální stav 
 

Pan Winter uvedl, že se jedná pouze o témata, která navrhla AK. Na jiné návrhy témat (např. téma 

LFA od ASZ) nebyl brán zřetel. Pan Winter pak vyzval přítomné, ať navrhnout další témata, které se 

má Svaz pokusit projednat u Kulatého stolu. 

Pan Surovík vyjádřil svou obavu, kde se na navrhované navýšení couplovaných plateb mají vzít 

peníze. Nerad by, aby se ponižovaly některé jiné platby. 

Pana Opata by zajímalo, jaký je průměrný výnos obilovin na Jižní Moravě v postižených oblastech 

suchem. Podle něho je možné, že sucho nemělo v těchto oblastech významný vliv. Je to však třeba 

ještě přezkoumat. 

Pan Winter uvedl k bodu č. 5 (Kompenzace za sucho 2015), že byl raději, kdyby se sucho již 

nevyplácelo. Již je to překonané a nemá cenu to řešit nyní kompenzacemi za sucho. Peníze jsou 

potřeba jinde. Členové ÚV souhlasili. 

Závěr ÚV: Sucho ČR postihlo, ale je to již překonáno a peníze jsou třeba jinde. 

Dále se diskuze točila kolem LFA a jejich nízkých plateb za rok 2015 a tím propad u některých 

podniků v příjmech až o 35%. Pan Burkoň však navrhl neotvírat u Kulatého stolu téma LFA (vzhledem 

k plánovaným PS k LFA). Naopak bych chtěl navýšení sazby na masné tele v rámci VCS. Za Svaz by 

měl být návrh, kolik by tato sazba měla být (např. 6,5 tis.). 
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4. Reakce paní ing. Svatavy Maradové, ústřední ředitelky SPÚ na dopis místopředsedy Svazu 

pana Vinohradníka ve věci doprivatizace 

Pan Winter v úvodu zmínil problém, který má s Lesy ČR v jeho regionu. Lesy ČR začaly překreslovat 

v LPIS plochy, které Lesy ČR vlastní, a které hodlají zalesňovat. Hajní a polesní však v jeho kraji 

uvedli, že tomu tak není, a že pozemky nechtějí. Všechny lesní pozemky převedou zpátky na SPÚ. 

Navrhl promluvit si o tom s paní Maradovou. 

Pan Vinohradník přiblížil dopis, který za Svaz psal na paní Maradovou ve věci doprivatizace. 

V různých okresech jsou problémy s chátrajícími budovami, které jsou třeba opravit, ale není u nich 

ještě vyřešena privatizace. Pokud se to nebude řešit již teď, budou pak muset opravy financovat sami 

zemědělci. Pokud někdo vyjádří zájem o budovu, budou se mu snažit úředníci vyjít vstříc. Toto téma 

se má řešit 30. března 2016 na Zemědělském výboru. 

Pan Kubal upozornil přítomné, že Státní statek Jeneč je likvidaci a správce konkurzní podstaty začal 

rozprodávat pozemky (např. přístupová cesta k areálu 30 Kč/m3). 

Závěr: Pan Winter navrhl zahrnout toto téma do témat ke Kulatému stolu. ÚV však tento bod odložilo 

na výjezdní zasedání Svazu, kde se tímto tématem hodlá zabývat. 

5. FADN CZ a možnosti navázání spolupráce za účelem poskytnutí podkladových dat 

Pan tajemník informoval o své schůzce s panem Hanibalem (ředitel úseku FADN CZ). Schůzka byla 

vyvolána na základě informace pana Sekáče na VH Svazu, kde vyčítal zemědělcům, že nepřispívají 

svými daty do databáze FADN CZ. Pan Hanibal řekl, že vzorek je v tuto chvíli dostatečný. Problém však 

spočívá ve způsobu zacházení s těmito daty (ve zvolených metodách propočtu). Pan Hanibal však na 

schůzce s panem tajemníkem vyjádřil svou ochotu přibrat další respondenty do systému. Pokud budou 

mít členové Svazu zájem přispívat do tohoto systému, bude jim to umožněno. Pan tajemník vysvětlil 

také systém výběru respondentů do systému: 
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1 Zjednodušený model výběru respondentů a sběru dat pro FADN CZ 

 

Pan tajemník vyzval přítomné, zdali mají zájem do tohoto systému přispívat svými daty a zároveň se 

dotázal, jak má oslovit (a zda vůbec) členskou základnu. 

Pan Surovík informoval, že bude poskytovat svá data.  

Pan Burkoň informoval, že z celkového počtu podniků (1 417 podniků) je v systému pouze 8% podniků 

z LFA. Otázka tedy je, zda je třeba, aby se nabíraly další podniky.  

Pan Winter navrhl oslovit celou členskou základnu s dotazem, zde členové chtějí či nikoliv přispívat 

svými daty (např. přes Doodle) do systému. Pokud se to nestihne tento rok, Svaz se o to bude snažit 

rok příští. 

6. Informace k plánovanému projektu s Odborovým svazem pracovníků zemědělství a výživy a 

náměty k projektu 

Projekt nese název „Posilování sociálního dialogu v zemědělství v oblastech trvale udržitelného 

rozvoje zemědělství a venkova“. Má specifikovat dopady v odvětví zemědělství v souvislosti s 

legislativními normami a změnami, s cílem nalezení vzájemné shody obou sociálních partnerů. Má se 

vzbudit dialog mezi zaměstnanci a zaměstnavateli. 

Respondent 
(zemědělec)

poskytuje 
data

Tazadatel

• sběr dat
• výběr respondentů
• zadávání dat do 
systému

Subdodavatel 
(externí firma)

• výběr respondentů
• zadávání dat do 
systému

Dodavatel (externí 
firma )

• výběr respondentů
• zadávání dat do 
systému

FADN CZ

• konečný výběr 
respondentů

• financování 
dodavatelů

• kontrola 
správnosti 
vyplněných údajů
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7. Nabídka společnosti FINAGRO k navázání spolupráce 

Pan tajemník seznámil přítomné s nabídkou společnosti FINAGRO (zástupce pan Karnyš). Formu 

spolupráce si představují podobnou formou, jakou mají nastavenou s ASZ ČR, tj. informování členů o 

jejich produktech (formou e-mailingu, sms, jiná forma), banner na webu, inzerce v časopisu, účast na 

odborných seminářích případně jiná forma propagace jejich produktů ve spolupráci s naší organizací. 

Pan Winter řekl, že za Svaz není proti, avšak je třeba, aby nabídli minimálně 15 tis. za rok. 

Závěrem: Oslovovat tuto skupinu v případě, že budeme pořádat nějakou akci/konferenci. Na web však 

jejich reklamu neumístit.  

8. Vyjádření ke studentské konferenci PORGMUN 

Pan tajemník seznámil přítomné s požadavkem PORGMUNu (http://porgmun.cz/), což je mezinárodní 

modelová konference OSN, kterou organizují studenti z gymnázia PORG. Účastnící se studenti (15-19 

let) zastupují různé země OSN a debatují (v angličtině) o světových problémech. V letošním roce bude 

jedním z témat „Complementing official development aid (ODA) by innovative financing for 

development“. Kontaktovali naši organizaci, neboť by byli rádi, pokud bychom poskytli jakékoli 

materiály (texty, letáčky) nebo cokoli dalšího (pera, sešity). Zároveň bych rád požádal, zdali by jeden z 

našich odborníků nenavštívil konferenci a neudělal přednášku v Angličtině na dané téma.  

Pan Vinohradník uvedl, že se jedná o elitní gymnázium a bylo by vhodné se této konference účastnit. 

Přislíbil svou účast. 

Úkol: Účastnit se konference (po zjištění termínu konference). 

Úkolovaný: pan Vinohradník a pan tajemník 

9. Strategie rozvoje ČMSZP 

a. prezentace Svazu v médiích 

b. představa členů ÚV o směřování Svazu (určení vizí Svazu) 

c. způsob oslovení dalších potenciálních zájemců o členství 

Pan tajemník uvedl důvod tohoto tématu. Z důvodu turbulentní situace, v které se Svaz v tuto chvíli 

nachází, je třeba vytvořit strategii, která by reflektovala změny, které je třeba vyvolat ze strany Svazu. 

Pan tajemník požádal přítomné o jejich názor na rozvoj Svazu, jeho směřování, možnosti rozšíření 

členské základny, prezentace Svazu v médiích apod. 
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Pan Winter navrhl koupit kameru a udělat krátký film (pokud vyjde projekt přes MZe). Členská 

základna tak dostane informaci, co Svaz dělá. Taktéž je třeba prezentovat Svaz v médiích.  Nechce 

však využívat mediální přestřelky. Chybí strategický dokument. Je však malý počet lidí (2-3 lidé) na 

jeho vytvoření. 

Navázal pan Burkoň, který řekl, že zatím uvedené, jsou pouze nástroje. Otázka však je, co těmito 

nástroji hodlá Svaz docílit. Nehledat tedy pouze nástroje, ale opravdu vytvořit strategii. Strategie 

v tuto chvíli neexistuje. Nejde mít všeobecnou strategii. Chce ji konkretizovat. Popsat, jací jsou naši 

členové. Můžeme se opřít o program do roku 2020. 

Pan Opat souhlasil s panem Burkoněm. Vizí Svazu by měl být boj za zájmy zemědělců. Boj proti 

nesmyslům. Je třeba vytvářet výpisy z pracovních skupin, kulatých stolů apod. V těchto výpisech musí 

zaznít, co se za Svaz prosazuje.  

Pan Burkoň uvedl, že pokud se jde na jednání, je třeba již mít nějakou vizi (strategii), kterou je pak 

třeba na tomto jednání hájit. Ze strategie by mělo vyplynout, co Svaz na dílčích jednáních bude 

prosazovat. Je třeba však znát naši členskou základnu. Na jednání nechce prosazovat své názory, ale 

názory Svazu. 

Pan Winter uvedl, že na výjezdním zasedání Svazu očekává brainstorming, z kterého vyplyne, kam se 

bude Svaz orientovat nadále. Je třeba zapojit celé předsednictvo. Strategie se pak musí objevit na 

webu Svazu. 

Úkol: Dát do programu zasedání předsednictva tvorbu strategie. 

Úkolovaný: tajemník 

Pan Vinohradník navrhl, ať každý ze členů ÚV zašle tajemníkovi Svazu návrhy. Ten by je pak dal 

dohromady a prezentoval je na předsednictvu. 

Úkol: Zaslat na tajemníka Svazu návrhy ke strategii Svazu. 

Úkolovaní: členi ÚV 

Pan Buchta uvedl, že on by si za sebe představoval vizi jako udržitelný rozvoj českého zemědělství. 

Strategii na delší dobu však nevidí reálnou. 
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Pan Malát poznamenal, že je třeba najít témata, která Svaz významně odlišují od ostatních 

nevládních organizací působících v zemědělství. Zemědělské subjekty potřebují vědět, že Svaz dělá 

jinou činnost než ostatní. Není tedy třeba vytvářet strategii, ale najít něco, co Svaz odlišuje. 

Pan Burkoň by byl rád, kdyby po jednání ÚV se dalo zveřejnit na stránkách Svazu, co se bude v rámci 

nastávajících jednání hájit. Uvedl příklad chystaného jednání u Kulatého stolu. Očekával by od členů 

ÚV jejich požadavky a připomínky, které by pak mohl na tomto jednání zastávat. 

10. Témata zájmu ČMSZP pro nastávající měsíc 

Pan Winter navrhl pozvat na předsednictvo paní Maradovou, pana Šíra a zástupce SZIF. Také navrhl 

termín a místo výjezdního předsednictva. 

Předsednictvo ČMSZP se bude konat 21.-22.4.2016 v penzionu Keply (Keply 262). 

Zaznělo též, že se bude konat pouze schůzka předsednictva a nebude se v dubnu pořádat úzké 

vedení.  

11. TECHAGRO - Veletrhy Brno a jeho příprava 

Pan Winter a tajemník seznámil přítomné s veletrhem TechAgro, které se bude konat 3.-7. 4. 2016, 

kde bude mít Svaz v pavilonu C svou výstavu na ploše 9 m2. Cena za Svaz by neměla přesáhnout 50 

tis. CSV finančně nepodpoří prezentaci Svazu. 

Pan Šuhájek následně pozval všechny přítomné na stánek SOME na TechAgru. 

12. Země živitelka a nabídka CSV společné prezentace (náměty na prezentaci Svazu) 

Letošní koncept má být ze strany CSV odlišný od předchozích let – místo pronájmu celého pavilonu Z 
se přesouvá prezentace CSV blíže k MZe do pavilonu T. Zde bude mít CSV svůj vlastní stánek o 
rozměrech cca 100 m2 (na tento stánek navazuje stánek OP Rybářství). V rámci nového konceptu CSV 
počítá s jedním zázemím pro všechny. Stánek bude mít společný design se stánkem MZe. 
 
 

13. Diskuze 
 
Pan Winter uvedl, že je třeba spustit krajské setkání se členy, pokud bude možné zafinancovat tyto 
projekty z dotačních prostředků. 
 
Zapsal: Novopacký         Ověřil: Buchta 


